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§ 1.  Närvarande 
 
Ordföranden Erik Slottner (KD) öppnade sammanträdet. 
Ledamöter och ersättares närvaro noterades. 

§ 2.  Val av justerare  
 
Ordföranden Erik Slottner (KD) valdes att tillsammans med 
vice ordföranden Mirja Räihä (S) justera protokollet. 

§ 3.  Anmälan av protokollsjustering ÄN 5/2022-05-24 
 
Äldrenämndens protokoll från 2022-05-24 anmäldes. 

Äldrenämndens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna 

§ 4.  Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning 
 
Dagordningen fastställdes. 
 

§ 5.  Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och ersättare 
 
Inga skrivelser hade inkommit 

§ 6.  Förvaltningschefens information/presentation 
 

§ 7.  Revisorernas årsrapport för äldrenämnden 2021 
Dnr ALD 2022/185 

Äldrenämndens beslut 
Äldrenämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på stadsrevisionens årsrapport. 

Ärendet 
Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat 2022-05-05. 
 
Årsrapporten redovisar det samlade resultatet av 
revisionskontorets granskning av äldrenämndens verksamhet 
och ekonomi avseende år 2021.  
 
Äldreförvaltningen anser att det är positivt att revisionskontoret 
funnit att äldrenämnden i allt väsentligt bedrivit verksamheten 
på ett ändamålsenligt och ur ekonomisk synpunkt 
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tillfredsställande sätt. Revisionskontoret konstaterar att den 
interna kontrollen i huvudsak varit tillräcklig och att 
räkenskaperna är rättvisande och i enlighet med lagstiftning 
och god redovisningssed. Förvaltningen arbetar löpande med 
att följa lämnade rekommendationer och att förbättra de 
utvecklingsområden som framkommit i samband med 
revisionsrapporterna.   
 
I uppföljningen av tidigare lämnade rekommendationer tar 
revisionskontoret upp två områden där förvaltningen endast 
delvis vidtagit åtgärder. Det gäller dels implementeringen av 
dataskyddsförordningen dels utvecklingen av den interna 
kontrollen kring delegationsbeslut. 
 
Förvaltningen har under 2022 fortsatt arbetet inom de två 
områden som revisionskontoret nämner. På Stockholms 
trygghetsjour har en konsult tagits in för att göra en 
informationsklassning av de system som äldreförvaltningen 
ansvarar för. Under året fortsätter arbetet med 
informationsklassning och implementeringen av 
dataskyddsförordningen. 
 
Andelen medarbetare som genomfört e-utbildningarna om 
informationssäkerhet och dataskydd har kontinuerligt ökat 
under 2022. Vidare har en rutin för anmälan av och en blankett 
för beslut fattade enligt delegation tagits fram. Egenkontroller 
inom området kommer att genomföras under året.  
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten Robert 
Mjörnberg m.fl. (V) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande 
enligt följande: 
 
Revisorerna bedömer sammantaget att äldrenämnden i allt 
väsentligt har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och 
från ekonomisk synpunkt tillfredsställande vis. Vidare att 
interna kontrollen i huvudsak varit tillräcklig och att 
räkenskaperna är rättvisande och i enlighet med lagstiftning 
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och god redovisningssed. Förvaltningen arbetar löpande med 
att följa lämnade rekommendationer och att förbättra de 
utvecklingsområden som framkommit i samband med 
revisionsrapporterna. Av uppföljning utifrån revisionens 
tidigare rekommendationer återstår att genomföra, 
implementering av dataskyddsförordningen och utveckling av 
den interna kontrollen avseende delegationsbeslut. 
Äldreförvaltningen uppger i sitt tjänsteutlåtande att löpande 
arbete som hindrats under pandemin 2021 pågår. 
 
Vi finner dock därutöver i årsrapporten två områden med 
allvarliga brister respektive försummad handläggning av 
väsentlig betydelse för äldreomsorgen. Vidare har i 
revisorernas intervjuer framgått att det finns behov av att 
utveckla samverkan mellan äldreförvaltningen och 
stadsdelsförvaltningarna.   
 
Vi anser att en kommunövergripande modell för 
kunskapsspridning inom vård och omsorgsboendena, vilket 
årsrapporten avslöjat saknats, är en förutsättning för likvärdig 
och kvalitetssäkrad kommunal hälso- och sjukvård. 
Äldrenämnden kan inte stå till svars för målet att äldre har en 
tillvaro som präglas av hög kvalitet om det saknas garantier för 
att kvalitetssäkrade gemensamma riktlinjer, vårdprogram och 
uppdaterade kunskaper inte når ut till alla verksamheter. Enligt 
årsberättelsen sker främst kunskapsspridning via den 
medicinskt ansvariga sjuksköterskan (MAS) som finns inom 
varje stadsdels förvaltningsområde och medicinskt ansvarig för 
rehabilitering (MAR). Med hänsyn till hög ålder och förekomst 
av multisjuka och sköra äldre på vård och omsorgsboendena 
måste personalens kompetens i åldrandets medicinska 
sjukdomar vara likvärdig och aktuell. Att personal till och med 
sjuksköterskenivå och läkare arbetar under olika huvudmän ska 
inte behöva vara hinder för en gemensam grund bygga och 
sprida kunskaper för den hälso- och sjukvård som bedrivs på 
vård och omsorgsboendena. Det borde ligga i det uppdrag som 
nu finns inom God och Nära vård att lösa samarbetet mellan 
regionen och kommunen och därmed även hitta former för en 
gemensam kunskapsgrund och hur den ska nå ut till all 
personal inom stadens alla hälso- och sjukvårdsverksamheter. 
 
Vidare anser vi att förvaltningen inte vidtagit åtgärder vid 
uppmärksammade misstanke brister hos utförare. Granskning 
har genomförts om staden har en tillräcklig uppföljning och 
kontroll avseende ersättning till privata och kommunala 
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hemtjänstutförare inom valfrihetssystemet (enligt Lag om 
valfrihetssystem 2008:962 LOV). Två hemtjänstutförare 
saknade under 2021 tillstånd av IVO med anledning av beslut 
om avslag i juni 2020. För en av utförarna grundades IVO:s 
skäl till beslut att inte bevilja tillstånd delvis på felaktig 
tidrapportering i annan kommun. Trots IVO:s beslut och 
uppmärksammade misstankar, genomförde äldreförvaltningen 
ingen egen granskning och angav som skäl att platsbesök inte 
varit möjligt att genomföra p.g.a. pandemin. Just fusk med 
tidsregistrering är en av de vanligaste vägarna för oseriösa 
aktörer inom hemtjänst att fuska på, men ofta döljer sig bakom 
dessa fusk slavliknande arbetsvillkor och ekonomisk vinning 
för fuskarna i mångmiljonklassen. 
 
Vi anser liksom Revisionskontoret att pandemin inte utgör 
tillräckligt skäl för att inte genomföra en granskning av 
utförarens tidrapportering. Att missköta tidrapportering är att 
allvarligt missbruka sitt förtroende som utförare med riskabla 
konsekvenser för brukaren som inte får avtalade 
hemtjänstinsatser och utföraren som får högre ersättning än vad 
den har rätt till. Vi anser att vid minsta misstanke om 
uppkomna brister hos utförare som uppmärksammats av t.ex. 
IVO eller stadsdelsförvaltningarna ska äldreförvaltningen 
omedelbart meddela äldrenämnden och påbörja en transparent 
utredning.   
 

§ 8.  Handlingsplan stadsgemensam basnivå för det hälsofrämjande, 
förebyggande och uppsökande arbetet riktat till seniorer 
Dnr ALD 2022/146 

Äldrenämndens beslut 
1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag om en 

handlingsplan för en stadsgemensam basnivå för det 
hälsofrämjande, förebyggande och uppsökande arbetet 
riktat till seniorer. 

2. Beslutet förklaras omedelbart justerat 
3. Äldrenämnden överlämnar förslaget till kommunstyrelsen 

för beslut 

Ärendet 
Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat 2022-05-18. 
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Äldreförvaltningen anser att det är av största vikt att fortsätta 
arbeta aktivt med folkhälsofrågor och hälsofrämjande insatser 
samt att gå vidare med en handlingsplan för en stadsgemensam 
basnivå för utveckling av det hälsofrämjande, förebyggande 
och uppsökande arbetet för seniorer. 
 
Definitionen av den stadsgemensamma basnivån är att ta fram 
minsta gemensamma nämnare för äldreomsorgens 
förebyggande verksamheter och idrottsförvaltningens 
seniorverksamhet. 

Förslag till beslut 
Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Ledamoten Leif Söderström (SD) lade fram ett eget förslag till 
beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 
detta. 

Beslutsgång 
Ordföranden Erik Slottner (KD) ställde de två förslagen mot 
varandra och fann att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 

Reservation 
Ledamoten Leif Söderström (SD) reserverade sig mot beslutet 
med hänvisning till sitt eget förslag till beslut enligt följande: 
 
1. Att delvis bifalla ärendet. 
2. Att kostnadsfria simhallsbesök för äldre över 75 år skall 
inkluderas i den gemensamma handlingsplanen. 
 
Vi anför därutöver följande: 
 
I budgeten för 2021 uppdrogs till äldrenämnden att i samarbete 
med idrottsnämnden och stadsdelsnämnder vidareutveckla det 
förebyggande och uppsökande arbetet i syfte att säkerställa en 
stadsgemensam bottenplatta för hälsofrämjande åtgärder riktat 
till seniorer. 
Folkhälsomyndigheten konstaterar att socialgemenskap, fysisk 
aktivitet, goda matvanor och meningsfullhet i vardagen är 
faktorer som främjar livskvaliteten och förebygger fysisk och 
psykisk ohälsa hos äldre. 
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Sverigedemokraterna ställer sig positiva till handlingsplanen i 
stort. Vi anser dock att kostnadsfria simhallsbesök för äldre 
över 75 år skall inkluderas i den gemensamma 
handlingsplanen, vilket befrämjar de äldres fysiska aktivitet. 
 
Vi vill även påpeka att vi sedan inträdet i kommunfullmäktige, 
stadsdels och facknämnderna lagt en mängd förslag för att i 
stort och smått förbättra livsvillkoren för våra seniorer, förslag 
som samtliga har röstats ner av såväl majoriteten bestående av 
M, KD, MP, L, C som den socialistiska oppositionen S + V. 
Exempel på dessa förslag är: Multi-gym på Tuben i Farsta, fria 
simhallsbesök, boende med husdjursprofil, båtliv, språkkrav i 
äldreomsorgen, utökat föreningsbidrag till 
pensionärsorganisationer. 
 
1.) Pensionärerna på aktivitetscentret Tuben i Farsta önskade 
att ett multi-gym skulle installeras i lokaliteterna för att locka 
de yngre pensionärer som går till privata gym att istället besöka 
Tuben.  Förvaltningen hävdade att det inte fanns plats och att 
det var för dyrt. SD genomförde ett verksamhetsbesök på 
Tuben och kunde tillsammans med föreståndaren konstatera att 
det visst fanns plats. Förvaltningen anförde även att det skulle 
var för dyrt, vilket är märkligt då kostanden inte skulle 
överstiga 35,000:- vilket är i underkant på den rika flora av 
föreningsbidrag som årligen betalas ut flerfaldigt av stadsdelen. 
SD lade ett förslag för att bifalla pensionärerna modesta 
önskemål men detta avslogs av övriga partier i nämnden. (Ref: 
FSDN 2019-08-29 ärende 4) 
 
2.) För att befrämja äldre seniorers möjlighet till fysisk aktivitet 
och därmed förbygga för god hälsa lade SD en motion till 
Kommunfullmäktige om att införa kostnadsfria simhallsbesök 
för personer äldre en 75 år. Motionen kom på remiss till Farsta 
SDN: Avslogs av övriga partier i nämnden. (Ref. 2020-08-27 
FAR 2020/353) 
 
3.) För många äldre människor är deras husdjur en omistlig de 
av tillvaron. SD lade en motion i Kommunfullmäktige om att 
inrätta kategoriboenden med husdjursprofil för de äldre,  när de 
blir i behov av stödboende. Motionen kom på remiss till Farsta 
SDN: Avslogs av övriga partier i nämnden. (Ref: 2021-04-15 
FAR 2020/606) 
 
4.) Båtliv är en stor attraktion för såväl yngre som många äldre. 
Bristen på båtplatser begränsar idag möjligheten till båtägande 
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i stadens närhet. SD lade en motion om att utöka antalet 
båtplatser i Stockholm. Motionen kom på remiss till Farsta 
SDN: Avslogs av övriga partier i nämnden. (Ref: 2021-09-23 
FAR 2021/447) 
 
5.) Motion om språkkrav i äldreomsorgen.  Nyanlända med 
bristfälliga kunskaper i svenska har funnit vägen in i 
äldreomsorgen. Bristande språkkunskaper utgör en fara då 
äldres medicinering är i behov av korrekt hantering, lika viktigt 
är också att man kan göra sig förstådd och förstå vad andra 
säger. SD lade en motion om att införa Språktest vid 
nyanställningar: Avslogs av övriga partier i nämnden. (Ref: 
2021-09-23 FAR 2021/336). 
 
6.) Fördelning av extra föreningsbidrag. 
Pensionärsorganisationer samt en i Farsta ledande 
idrottsförening med mycket stor ungdomsverksamhet fick sina 
bidragsansökningar reducerade. En ansökan från 
cykelfrämjandet om att anordna cykelkurser för vuxna 
nyanlända mötte dock inte samma öde. SD anser att vuxna är 
kapabla att lära sig cykla utan att kommunen skall behöva 
betala för detta. SD lade därför ett förslag till beslut att de 
45,000:- som skulle gå till cykelkurser för vuxna istället 
fördelats på PRO i Farsta och Sköndal samt FOC Farsta 
fotbollsförening. Avslogs av övriga partier. (Ref: 2021-11-16 
FAR 2021/661) 
 
Ovanstående är ett axplock av åtgärder som på olika sätt skulle 
kunnat förbättra för de äldre men avslagits av såväl majoritet 
som övrig opposition. Vi välkomnar den övergripande 
handlingsplan som nu presenterats. Det är höga ambitioner som 
uttrycks i teoretiska former och vi kommer noga följa den 
praktiska utvecklingen av detta projekt.  

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten Robert 
Mjörnberg m.fl. (V) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande 
enligt följande: 
 
Vi stöder behovet av och åtgärderna i handlingsplan för en 
stadsgemensam basnivå för det hälsofrämjande, förebyggande och 
uppsökande arbetet riktat till seniorer. Mycket fokus i 
handlingsplanen ligger på olika sätt att kommunicera och 
informera om planen samt möjligheter till deltagande fysiskt i 
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olika grupperingar och aktiviteter. Vi vill därutöver ta upp några 
viktiga utmaningar i handlingsplanen. 
 
Äldre som beskrivs som ”sköra äldre och äldre med omfattande 
behov” i eget boende måste kunna få hjälp med att erhålla 
anpassade hälsofrämjande och förebyggande insatser. Dessa 
grupper kan vara svårt att nå såvida inte kontakter med 
kommunen eller primärvården har etablerats och då kan 
biståndsbedömare, hemtjänstutförare och primärvården bistå. Vid 
primärvårdskontakt uppmärksammad ensamhetsproblematik 
driver en stadsdelen arbete med att utveckla ”sällskap på recept” i 
samarbete med rehabenheter. För sköra och multisjuka med 
komplex problematik, kanske även med ensamhetsproblematik, 
måste insatser särskilt anpassas och i sådana fall borde 
äldrekurator, som vi menar ska finnas inom varje 
stadsdelsförvaltning, kunna vägleda till aktivering på anpassad 
nivå. De äldre som inte kan ta sig till social eller kulturell aktivitet 
kan av biståndshandläggaren beviljas ledsagning. I genomsnitt 
hade en person 2021 beviljad ledsagning åtta timmar per månad. 
Social eller fysisk aktivering bygger på regelbundet deltagande 
vilket betyder att ledsagningstimmar måste anpassas till 
aktiverings-programmet för att hälsofrämjande effekter ska kunna 
uppnås. 
 
Den största utmaningen är dock att nå de som lever isolerade 
ensamma med eller utan funktionsnedsättning, som kanske inte 
behärskar digital teknik och inte har kontakter med kommun eller 
primärvård. Det är väl underbyggt att äldre är ofrivilligt ensamma 
riskerar att drabbas av fysisk och psykisk ohälsa som leder till 
minskad överlevnad. För att nå dessa behövs speciella insatser 
utöver det som framkommer i handlingsplanen varför planering 
av insatser även för denna grupp är viktig. 
 
Vi är positiva till det förslag som diskuterats att istället för 
”motverka ensamhet” använda begreppet skapa/bygga 
gemenskap. 
 

§ 9.  Fördelning av medel för vårddjur inom äldreomsorgen 
Dnr ALD 2022/196 

Äldrenämndens beslut 
Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till fördelning 
av medel för vårddjur inom äldreomsorgen. 
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Ärendet 
Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat 2022-05-09. 
 
Sällskapsdjur på vård- och omsorgsboende kan öka 
upplevelsen av livskvalitet och meningsfullhet samt minska 
ensamhet och depression. Åtta stadsdelsförvaltningar har 
lämnat in intresseanmälan om vårddjur inom äldreomsorgen. 
Det finns ett stort intresse för besökshund i verksamheterna 
men även andra förslag som höns och häst förekommer. 
Äldreförvaltningen har gjort en fördelning av medlen utifrån 
hur många äldre som omfattas av insatsen. För att vårddjur ska 
kunna bli ett varaktigt inslag i omsorgen behöver det 
förebyggande arbetet fortsätta i verksamheterna och 
riskanalyser göras. 

Förslag till beslut 
Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande 
enligt följande: 
 
Det är bra att så många nu på allvar börjar inse 
sällskapsdjurens möjlighet att bidra till människors 
välbefinnande och hälsa. För många äldre är deras husdjur en 
omistlig del av tillvaron. SD lade redan 2020 en motion i 
Kommunfullmäktige om att inrätta kategoriboenden med 
husdjursprofil för de äldre. Det är vällovligt att focus riktas mot 
detta område. 
 
Våra äldre ska ha en värdig och meningsfull ålderdom så alla 
initiativ inom detta område är efterlängtade. Vi hoppas att de 
fördelade bidragen når avsedd effekt till mycket glädje för de 
äldre. 

§ 10.  Fördelning av stimulansmedel för att förbättra 
förutsättningarna för verksamhetsutveckling inom 
äldreomsorgen genom digitalisering 
Dnr ALD 2022/193 
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Äldrenämndens beslut 
1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till 

fördelning av stimulansmedel för att förbättra 
förutsättningarna för verksamhetsutveckling inom 
äldreomsorgen genom digitalisering motsvarande cirka 
10,2 miljoner kronor.  

2. Äldrenämnden beslutar att delegera till äldredirektören att 
omfördela stimulansmedel som inte rekvirerats eller som 
återlämnats före årets slut. 

3. Äldrenämnden beslutar om omedelbar justering 

Ärendet 
Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat 2022-05-09. 
 
Regeringen har beslutat att Socialstyrelsen under 2022 får 
fördela 200 miljoner kronor för att förbättra förutsättningarna 
för verksamhetsutveckling inom äldreomsorgen genom 
digitalisering. Stockholms stad har för 2022 tilldelats cirka 10,2 
miljoner kronor i statliga stimulansmedel för digital utveckling 
inom äldreomsorgen.  
 
I Stockholms stad har äldrenämnden uppdraget att administrera 
och fördela stimulansmedlen till stadens verksamheter inom 
äldreomsorgen, oavsett regiform. Totalt har 86 ansökningar 
inkommit från 74 privata företag och 12 stadsdelsförvaltningar 
motsvarande drygt 36 miljoner kronor. Verksamheterna har delats 
upp i kategorierna privata utförare inom hemtjänst, privata 
utförare vård- och omsorgsboende, stadsdelsförvaltningar och 
äldreförvaltningen. Förvaltningens förslag till fördelning av 
stimulansmedlen till utförare baseras på antalet brukare och antal 
äldre som omfattas av insatsen.  

Förslag till beslut 
Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten Robert 
Mjörnberg m.fl. (V) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande 
enligt följande: 
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Stockholms stad har för 2022 tilldelats cirka 10,2 miljoner kronor 
i statliga stimulansmedel för digital utveckling inom 
äldreomsorgen. 
 
Det hade varit önskvärt med en utförligare redovisning av vad de 
olika utförarna avser att använda medlen till, då medlen måste 
leda till en varaktig förändring för att göra riktig skillnad. Åtta av 
de privata hemtjänstföretagen som nu sammanlagt får nästan 700 
000 kronor i bidrag hade år 2020 alarmerande höga 
vinstmarginaler och vi förutsätter att staden nogsamt följer upp att 
medlen gått till digital utveckling av verksamheten och inte till 
vinster. 
 
Med anledning av detta vill vi att förvaltningen gör en ordentlig 
genomgång och för nämnden redovisar hur dessa medel använts 
och vilken varaktig förändring dessa gjort för den digitala 
utvecklingen inom äldreomsorgen. 

§ 11.  Arbetsformer för samordnad digitaliseringsplan i 
äldreomsorgen. 
Dnr ALD 2022/210 

Äldrenämndens beslut 
1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag avseende 

arbetsformer för samordnad digitaliseringsplan i 
äldreomsorgen. 

2. Beslutet förklaras omedelbart justerat. 
3. Äldrenämnden överlämnar förslaget till 

kommunfullmäktige för beslut. 

Ärendet 
Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat 2022-05-09. 
 
Detta ärende behandlar uppdraget i budget 2022 att ta fram en 
sammanhållen digitaliseringsplan för äldreomsorgen. Bifogat 
förslag beskriver inriktningen för en sådan plan och 
arbetsformer för dess förvaltning.  

I förslaget sätts målet att digitaliseringsplanen ska vara 
strategiskt framtidsinriktad baserat på stockholmarnas fokus 
och ta fasta på teknikdrivna utvecklingsvägar för ökad 
trygghet, självständighet, meningsfullhet och stöd till anhöriga. 
För att digitala tjänster och produkter ska skapa förväntad nytta 
måste utveckling och innovation i verksamheten drivas i 
samma takt som teknik införs. 
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Digitaliseringsplanen ska vara ett levande dokument som 
uppdateras löpande minst i samband med 
verksamhetsplanering, tertialrapportering och fleråring. 
Digitaliseringsplanen anmäls årligen till äldrenämnden och ger 
underlag för politiska beslut och prioriteringar. 

För förvaltning av digitaliseringsplanen föreslås inrättande av 
ett digitaliseringsråd som består av beslutsfattare från relevanta 
förvaltningar och bolag. Äldreförvaltningen leder arbetet att 
förvalta digitaliseringsplanen inklusive att hålla samman, 
bereda och driva digitaliseringsinitiativ och aktiviteter. Genom 
ett nyinrättat digitaliseringsforum säkras två syften: Att fånga 
upp, bereda och förankra initiativ samt att ha ett löpande 
informationsutbyte mellan aktörer för att stimulera lärande. 

Pågående initiativ i stadsdelsförvaltningarna och 
äldreförvaltningen är sammanfattade dels i verksamhetsplanen 
i ILS, dels i färdplan för äldreomsorgen. Detta kan ses som en 
startpunkt för arbetet och innehåller initiativ som bör tas upp 
och behandlas i digitaliseringsplanen när beredande, 
rådgivande och beslutsfattande strukturer är satta. 

Förslag till beslut 
Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt följande: 
 
I föreliggande ärende står att läsa att fokus i digitaliseringsplan för 
äldreomsorgen är digitala tjänster och produkter som möjliggör 
trygghet, självständighet och meningsfullhet för stockholmaren. 
Vi anser att de äldres vilja behöver representeras i exempelvis 
digitaliseringsforumet, för att på riktigt säkerställa att valfrihet, 
trygghet, självständighet och meningsfullhet möjliggörs för den 
enskilde. 

§ 12.  Instruktion för inspektör med hälso- och sjukvårdsinrättning. 
Dnr ALD 2022/165 

Äldrenämndens beslut 
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1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till 
instruktion för inspektör med hälso- och 
sjukvårdsinriktning. 

2. Äldrenämnden beslutar att nuvarande instruktion för 
inspektörer med socialtjänstinriktning ändras så att denna 
motsvarar instruktionen för inspektör med hälso- och 
sjukvårdsinriktning i tillämpliga delar. 

3. Äldrenämnden delegerar till förvaltningen att integrera 
respektive instruktion till en sammanhållen instruktion för 
förvaltningens samtliga inspektörer, allt i enlighet med 
nämndens beslut. 

Ärendet 
Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat 2022-06-14. 

 
I budget 2022 fick äldrenämnden i uppdrag att ta fram en 
instruktion för inspektör med hälso- och sjukvårdsinriktning. 
Granskningarna ska omfatta såväl utförare inom egen regi som 
utförare i privat regi som staden har avtal med. 

 
Uppföljning av den kommunala hälso- och sjukvården 
utvecklas i och med att en inspektör med hälso- och 
sjukvårdskompetens tillsätts. På sikt ser förvaltningen även ett 
behov av förstärkt hälso- och sjukvårdskompetens hos 
förvaltningens kvalitetsobservatörer. I uppstarten av detta 
arbete kan en inspektör med hälso- och sjukvårdsinriktning ge 
stöd till kvalitetsobservatörerna i det uppföljande arbetet och 
införandet av kvalitetsobservationer av hälso- och sjukvård. 

Förslag till beslut 
Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten Robert 
Mjörnberg m.fl. (V) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande 
enligt följande: 
 
Med hjälp av inspektörer med hälso- och sjukvårdsinriktning, som 
är legitimerade hälso- och sjukvårdspersonal borde 
verksamheterna kunna få hjälp med förbättringar och utveckling 
inom hälso-och sjukvårdsverksamheterna. Vi anser dock att det 
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finns oklarheter och förtydligande som behöver göras i 
instruktionen och för verksamheterna. 
 
I instruktionen ges intrycket att det endast ska var en inspektör 
med hälso- och sjukvårdsinriktning. Vi kanske missförstår texten 
men anser att det kan leda till något större utvecklingsarbete med 
endast en inspektör för all den hälso- och sjukvård som bedrivs 
inom såväl hemtjänst som särskilda boendena. 
 
I instruktionen står vidare att inspektionsrapporten skickas till 
verksamhetens ledning och till uppföljningsansvarig 
stadsdelsförvaltning respektive till ansvarig regionchef eller 
motsvarande. Vidare ska inspektören även arbeta med 
kunskapsspridning samt medverka till samverkan och 
erfarenhetsutbyte inom staden så att stadens äldreomsorg kan 
utvecklas och förbättras. I revisorernas årsrapport från 2021 har 
granskning av några vård- och omsorgsboenden visat att det 
saknas en kommunövergripande modell för kunskapsspridning. 
På de särskilda boendena har medicinskt ansvariga 
sjuksköterskorna (MAS) övergripande ansvar för att patienterna 
får en säker och ändamålsenlig hälso- och sjukvård av god 
kvalitet. Eftersom MAS redan har en sådan viktig del i 
kvalitetsutvecklingsarbetet på särskilda boenden borde det tydligt 
framgå i instruktionen hur MAS och inspektören ska samarbeta 
för att dela kunskaper. 
 
Inom hemtjänsten består sjukvårdsinsatserna av läkare och 
distriktssjuksköterskor från primärvården, med viss delegering till 
undersköterska. För att distriktssjuksköterskan ska kunna vara 
mer delaktig i utvecklingsarbetet inom kommun borde 
inspektören ha direkt samarbete även primärvårdens 
distriktssjuksköterskor. Enligt God och nära vård ska samarbetet 
utvecklas mellan kommun och region. Det torde ges möjligheter 
att utveckla detta samarbete också i fråga om kunskapsspridning 
på andra sätt än via inspektören vars viktigaste uppgift snarare 
torde vara att påvisa bristerna inom kommunens hälso- och 
sjukvården. 
 
Vi vill också i detta sammanhang ta upp att vi anser att 
äldrenämnden ska delges kvalitetsdata från den sjukvård som 
bedrivs av distriktssköterska och primärvårds- eller boendeläkare 
inom hemtjänsten respektive på särskilt boende. MAS inlämnar 
årsrapporter om vården upp till och med sjuksköterske-, 
arbetsterapeut-, sjukgymnast/fysioterapeut- och dietistnivå på 
särskilda boenden men dessa delges inte äldrenämnden. För att 
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kunna bedöma om vården är kvalitetssäker bör nämnden kunna 
följa indikatorer i av staden beslutade kvalitetsregister för 
äldreomsorgen och även andra medicinska data. Vi menar därmed 
inte att politiker ska styra det medicinska innehållet i vården men 
det blev tydligt under coronapandemin att det behövs en 
genomlysning av hur resurser ska fördelas för att stadens äldre i 
olika hälso- och sjukdomstillstånd ska få en säker, god och värdig 
vård. 
 

§ 13.  Anmälan av rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap. 1 
§ socialtjänstlagen, kvartal 1 år 2022 
Dnr ALD 2022/209 

Äldrenämndens beslut 
Äldrenämnden överlämnar anmälan med sammanställning av 
stadsdelsnämndernas rapportering av ej verkställda beslut för 
kvartal 1 år 2022 till kommunfullmäktige. 

Ärendet 
I enlighet med socialtjänstlagen är kommunerna skyldiga att 
kvartalsvis rapportera alla gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § 
socialtjänstlagen som inte verkställts inom tre månader. 
Rapportering ska ske till tillsynsmyndigheten Inspektionen för 
vård och omsorg (IVO) samt kommunens revisorer.  

I ärendet redovisas de 265 ej verkställda besluten som 
stadsdelsnämnderna rapporterat till IVO, revisionskontoret och 
äldreförvaltningen avseende kvartal 1 år 2022. Redovisningen 
omfattar beslut som vid kvartalets slut fortsatt ej var verkställda, 
beslut som verkställts och beslut som avslutats. Totalt var 159 
beslut fortsatt ej verkställda. Majoriteten av besluten, cirka 81 
procent avsåg beslut där den enskilde tackat nej till erbjudanden 
om plats, främst beroende på att den enskilde inte vill flytta till ett 
boende i dagsläget. 42 beslut avsåg enskilda som valt att avstå 
insatser med anledning av covid-19-pandemin. Avbrotten i 
verkställigheten har minskat väsentligt sedan föregående kvartal, 
främst inom hemtjänst då många äldre valt att ta emot sina 
insatser igen. Totalt verkställdes 71 beslut under kvartal 1 och 35 
beslut avslutades, främsta orsaken till att besluten avslutats var att 
den enskilde återtagit sin ansökan.  

Förslag till beslut 
Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Förslag till beslut 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

§ 14.  Anmälan av ekonomisk månadsrapport för maj 2022 

Äldrenämndens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna. 

Ärendet 
Enligt stadsledningskontorets anvisningar för nämndernas 
arbete med uppföljning av budget ska varje nämnd ta fram en 
månatlig ekonomirapport med årsprognos och redovisa till 
stadsledningskontoret och respektive nämnd.  

Förslag till beslut 
Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
 

§ 15.  Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd 
(KPR) från sammanträde den 7 juni 2022 

Äldrenämndens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna. 

Ärendet 
Protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) 
sammanträde från den 7 juni 2022 anmäldes. 

Förslag till beslut 
Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
 

§ 16.  Anmälan av protokoll från det gemensamma för socialnämnden, 
äldrenämnden och överförmyndarnämnden råd för 
funktionshinderfrågor från den 9 juni 2022. 

Äldrenämndens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna. 

Ärendet 
Protokoll från det gemensamma för socialnämnden, 
äldrenämnden och överförmyndarnämnden råd för 
funktionshinderfrågor från den 9 juni 2022 anmäldes. 

Förslag till beslut 
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Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
 

§ 17.  Anmälan av beslut fattade enligt delegation maj 2022 
Dnr ALD 2022/21 

Äldrenämndens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna. 

Ärendet 
Lista över beslut fattade på delegation maj 2022 anmäldes. 

Förslag till beslut 
Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
 

§ 18.  Postlista maj 2022 

Äldrenämndens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna. 

Ärendet 
Postlista för maj 2022 anmäldes. 

Förslag till beslut 
Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
 

§ 19.  Övriga frågor 
 
Inga övriga frågor anmäldes. 
 
Sammanträdet avslutades. 
 
 
Vid protokollet 
 
Jonathan Storm, nämndsekreterare 
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